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با موافقت رهبر انقلاب به مناسبت اعیاد شعبانیه 
و سالروز آزادی خرمشهر صورت گرفت
عفو تعدادی از محكومان 

سازمان قضایی نیروهای مسلح
حضرت آی��ت الله العظمی خامن��ه ای، رهبر 
حکیم انقلاب اسلامی با پیشنهاد عفو یا تخفیف 
مجازات ۱۰۲ نفر از محکومان س��ازمان قضایی 
نیروهای مسلح موافقت كردند. به گزارش پایگاه 
اطلاع رس��انی دفتر مقام معظم رهبری، آیت الله 
آملی لاریجان��ی رئی��س قوه قضائی��ه در نامه ای 
ب��ه رهبر معظم انقلاب اس��لامی به مناس��بت 
فرارس��یدن اعیاد ش��عبانیه و س��وم خردادماه 
سالروز آزادی خرمشهر، پیشنهاد عفو یا تخفیف 
مجازات ۱۰۲ نفر از محکومان س��ازمان قضایی 
نیروهای مس��لح را كه در كمیس��یون مركزی 
عفو و بخش��ودگی قوه قضائیه واجد شرایط لازم 
تشخیص داده شده اند، ارائه كرد كه این پیشنهاد 

مورد موافقت رهبر انقلاب قرار گرفت.

کمک های کشتی نجات ۱۵ خرداد 
تحویل یمن می شود

سخنگوی كشتی نجات می گوید: محموله 
كمک های بشردوستانه ایران به یمن پانزدهم 
خرداد در بندر الحدیده تحویل مقامات یمنی 
می شود. به گزارش خبرنگار اعزامی تسنیم، 
تخلیه بار كش��تی نجات سازمان هلال احمر 
جمهوری اس��لامی ایران كه از روز شنبه در 
بندر جیبوتی آغاز ش��ده بود همچنان ادامه 
دارد و پیش بینی می ش��ود ت��ا 3 روز آینده 
نیز ادامه داشته باش��د. كشتی نجات حامل 
۲5۰۰ ت��ن كمک های انسان دوس��تانه ملت 
 ایران به مردم مظلوم یمن، غروب دوش��نبه 
۲۱ اردیبهش��ت ماه اس��کله ش��هید رجایی 
بندرعباس را به مقصد بندر حدیده یمن ترک 
كرد اما كارشکنی های پی درپی رژیم سعودی 
و البته درخواست سازمان ملل و صلیب سرخ 
جهانی از هلال احمر ایران، موجب شد كشتی 
نجات، پیش از رسیدن به حدیده در جیبوتی 
پهلو بگیرد تا كمک های ایران از طریق صلیب 
سرخ جهانی به مردم یمن برسد. سیدمجتبی 
احمدی، سرپرس��ت و س��خنگوی كش��تی 
نج��ات درباره توافقنامه ای ك��ه با نماینده  و 
مدیر برنامه جهانی غذا مس��تقر در جیبوتی 
نوش��ته اس��ت، می گوید: ما با آق��ای هایدن 
توافقنامه مش��تركی را نوشتیم كه به موجب 
آن، كمک های انسان دوستانه ملت ایران بعد 
از تخلیه، مجدداً در كش��تی مونا كه توسط 
سازمان برنامه جهانی غذا، اجاره خواهد شد، 
بارگیری می ش��ود و حدوداً پانزدهم خرداد، 
كمک های انسان دوستانه ملت ایران در بندر 
الحدیده به هلال احمر یمن تحویل می شود و 
گزارش این اقدام نیز توس��ط سازمان ملل به 
جمعیت هلال احمر ایران ارائه خواهد شد. اما 
تا چند روز دیگر و با پایان تخلیه بار، ماجرای 
كش��تی نجات به پایان خواهد رسید، پایانی 
كه حامل پیام های روش��ن به جامعه جهانی 
و افکار عمومی ب��ود و آن اینکه یمن را باید 

نجات داد.

واکنش ضرغامی به پیشنهاد آمریكا 
برای بازجویی از دانشمندان ایرانی

سید عزت الله ضرغامی، رئیس سابق سازمان 
صداوس��یما روز گذشته در صفحه اینستاگرام 
خ��ود به درخواس��ت غربی ها ب��رای مصاحبه 
ب��ا دانش��مندان ایرانی واكنش نش��ان داد. به 
گزارش تس��نیم، وی این درخواس��ت غربی ها 
را با درخواس��ت صدام ب��رای عکس یادگاری 
گرفتن با اس��رای ایران��ی در جنگ تحمیلی 
مقایسه می كند و می نویس��د: »كتاب آن ۲3 
نفر سرگذشت ۲3 نوجوان است كه در جریان 
جنگ تحمیلی به اس��ارت گرفته می ش��وند. 
صدام برای بهره برداری تبلیغاتی با آنها عکس 
می گی��رد تا ب��ه دنیا بگوید ایران متوس��ل به 
كودكان ش��ده اس��ت. این نوجوان��ان قهرمان 
برخورد بسیار س��ردی از خود نشان می دهند 
و پیشنهاد صدام برای آزادیشان را نمی پذیرند. 
نویس��نده كتاب راوی قصه هم هست، جناب 
آقای یوس��ف زاده. رهبر معظم ب��ر این كتاب 
تقریظ ارزش��مندی نوش��ته اند، برای رونمایی 
از ای��ن تقریظ ب��ه كرمان دعوت ش��دم و در 
مراسم رونمایی سخنرانی كردم. ضرغامی ادامه 
می دهد: اما از جمله درخواست آمریکایی ها در 
مذاكرات اجازه مصاحبه )بخوانید بازجویی!( از 
۲3 نفر از مس��ؤولان و كارشناس��ان هسته ای 
است. به آنها پیشنهاد دهید كتاب آن ۲3 نفر 
را بخوانند )همین!(. دیشب شنیدم ۲3 نفر به 
۲9 نفر افزایش پیدا كرده اس��ت! راستی! سوم 

خرداد، روز فتح خرمشهر مبارک باد«.

»خرمشهر نفت « توسط ۵+۱ 
اشغال شده و باید آزاد شود

حجت الاسلام حسن روحانی، رئیس جمهور 
در هشتمین كنگره ملی تجلیل از ایثارگران با 
اش��اره به فداكاری های مردم خرمشهر و دزفول 
و همچنین گرامیداش��ت س��وم خرداد سالروز 
آزادسازی خرمشهر، اظهار داشت: ما می خواهیم 
به دنیا بگوییم كه هروقت در این كش��ور سوم 
خرداد پیش بیاید و هروقت بخشی از سرزمین 
ما به ناروا به دس��ت دشمنان تصرف شود، اراده 
 ملی م��ا، آزاد كردن خرمش��هر جدید اس��ت. 
به گزارش تسنیم، وی افزود: ما امروز با دیپلماسی 
می خواهیم سرزمین های مان را آزاد كنیم. امروز 
خرمشهر نفت ما اشغال شده، عفلقیان آمده اند 
و نمی گذارن��د ما نفتی كه از آن مردم اس��ت را 
بفروشیم تا زندگی مردم اداره شود، جلویش را 
گرفته اند. سرزمین نفت ما توسط ۱+5، شورای 
 امنیت، قدرت ها و ابرقدرت ها اشغال شده، ما باید 
خرمشهر نفت مان را آزاد كنیم. بانک ها و روابط 
بانکی  ما با دنیا در سراسر جهان توسط عفلقیان 
جدید اشغال شده است. ما باید تمام سرزمین های 
تصرف شده اقتصادی و تجاری مان را در سراسر 
جهان كه به ناروا اشغال شده به عنوان خرمشهر 
جدید و خونین ش��هر جدید از دس��ت دشمن 
آزاد كنیم. رئیس جمه��ور ابراز كرد: همان گونه 
كه س��رداران نظامی در ایام جنگ خرمشهر را 
آزاد كردند، سرداران سیاسی خرمشهر جدید را 
در نبرد دیپلماسی آزاد خواهند كرد كه در این 
صورت شور و نشاط در كشور ما زنده می شود و 
خرمشهرهای متصرف شده را به  حول و قوه الهی 
از این پس آزاد خواهیم كرد و نشاط و سرورش 

از آن ملت ایران خواهد بود.

در واکنش به مصاحبه اوباما
افخم: گزینه نظامی یک لفاظی 

تكراری منفی است
مرضیه افخم، سخنگوی وزارت امور خارجه 
كشورمان درباره سخنان رئیس جمهور آمریکا در 
مصاحبه با یک نشریه دست راستی در واشنگتن، 
ادعای به اصط��لاح ضدیهودی ب��ودن رهبران 
 ایران و توس��عه طلبی علیه كشورهای منطقه 
خلیج فارس را مردود دانست و گفت: جمهوری 
اس��لامی ایران برای همه ادیان الهی و پیروان 
آنه��ا و از آن جمل��ه یهودی��ان و دی��ن یه��ود 
احترام بس��یاری قائل اس��ت و سیاس��ت های 
ضدصهیونیس��تی كش��ورمان در مقابل��ه ب��ا 
اشغالگری، جنایات گسترده و تروریسم دولتی 
آن رژی��م ارتباط��ی با دین یه��ود و پیروان آن 
ندارد. به گ��زارش »وطن ام��روز«، افخم گفت: 
در حالی كه اسلام س��تیزی در س��طح جهان 
و از جمله در آمریکا به طرز بی س��ابقه ای رشد 
یافته، رئیس جمهور آمریکا به جای پرداختن به 
این پدی��ده مذموم و رفتار برخی دولت ها علیه 
مسلمانان یا كشتار روزانه مسلمانان توسط برخی 
متحدان آن كش��ور یا تروریست های تکفیری، 
درباره منابع تهدید امنیت منطقه آدرس كاملًا 
اشتباه داده است. وی افزود: جمهوری اسلامی 
ایران منبع ثب��ات و امنیت در منطقه بی ثبات 
خاورمیانه است و پیگیرانه راهکارهای سیاسی و 
همکاری های منطقه ای برای مقابله با خشونت و 
افراط را تشویق و دنبال می كند. افخم همچنین 
اظهارات مقام��ات آمریکایی مبنی بر روی میز 
بودن تمام گزینه ها را اصرار بر تکرار یک لفاظی 
منفی دانس��ت و با تأكید بر ضرورت احترام به 
مبانی اولیه فضای مذاكرات جاری گفت: ادعای 
گزینه نظامی اساساً یک لفاظی تکراری منفی 
است و هیچ جای پایی در واقعیات ندارد و به طور 
قطع بدخواهان ایران هرگز از چنین گزینه هایی 

طرفی نخواهند بست.

نظرسنجی »راشا تودی« درباره 
اقدام ایران در ارسال کشتی نجات

شبکه خبری »راش��ا تودی« درباره ارسال 
یک فروند كش��تی حامل كمک ه��ای دارویی 
و غذایی ایران به یمن اقدام به نظرس��نجی از 
مخاطبان خود كرده اس��ت. به گزارش فارس، 
در این نظرس��نجی پرسیده ش��ده آیا كشتی 
حامل كمک های بشردوستانه ایران به یمن با 
وجود كارش��کنی ائتلاف كشورهای مهاجم به 
رهبری عربستان سعودی به این كشور می رسد 
 یا خی��ر؟ تاكنون در این نظرس��نجی بیش از 
۱۰ هزار نفر ش��ركت كرده اند ك��ه حدود 7۰ 
درصد از مخاطبان به این س��وال پاسخ مثبت 
داده  و معتقدن��د ای��ران توانای��ی پهلو گرفتن 
 در بندر حدیده یمن را داش��ته اس��ت. كشتی 
»ایران ش��اهد« حامل كمک های بشردوستانه 
ایران، با هماهنگی س��ازمان ملل بار خود را در 
جیبوتی تخلیه كرد و قرار است این كمک ها از 

طریق سازمان ملل به دست مردم یمن برسد.

ولایت

گروه سیاسی: درست در روز اعترافات، یعنی جایی 
كه دیگر جواد ظری��ف و معاونش، عباس عراقچی 
در پیش��گاه نمایندگان مجلس و در یک جلس��ه 
غیرعلن��ی، ناچار به اعتراف درب��اره برخی تعهدات 
غیرقانونی خود به طرف آمریکایی شدند، عملیات 
روانی آنها برای حاشیه س��ازی نیز آغاز شد تا خبر 
اعت��راف به تعه��دات غیرقانونی آنها را به حاش��یه 
ببرد. روز گذشته در جلسه غیرعلنی مجلس رسما 
اعتراف شد كه در مذاكرات هسته ای به طرف مقابل 
تعهد داده اند از مراكز نظامی ایران بازرس��ی ش��ود. 
همچنین آنها اعتراف كردند كه در مذاكرات، طرف 
آمریکایی یک لیست از دانشمندان هسته ای را ارائه 
كرده و خواس��تار بازجویی از آنهاست. این ۲ مورد 
یعنی بازرس��ی نظامی و بازجویی از دانشمندان هر 
دو ذی��ل تعهد آقایان ب��رای اجرای پروتکل الحاقی 
صورت گرفته است و این یک اقدام غیرقانونی است 
و مش��خص نیست جواد ظریف بر چه اساسی و در 
حالی كه اجرای پروتکل الحاقی در اختیار مجلس 
ش��ورای اسلامی اس��ت به طرف غربی قول اجرای 
آن را داده اس��ت. نمایندگان مجلس روز گذش��ته 
بشدت نسبت به این اقدامات غیرمسؤولانه اعتراض 
كردند. مجلس شورای اسلامی در جریان مذاكرات 
هس��ته ای در دول��ت روحانی هنوز اقدام رس��می 
انجام ن��داده و برخلاف مذاكره كنندگان آمریکایی، 
تیم مذاكره كننده دولت حس��ن روحانی با خیالی 
آس��وده از پارلمان ای��ران، در حال مذاكره اس��ت. 
تنها اق��دام مجلس در جریان مذاكرات مس��اله دار 
هسته ای، برگزاری جلس��اتی غیرعلنی و به دور از 
چش��م و گوش مردم با اعض��ای تیم مذاكره كننده 
اس��ت اما در پی اعتراف ب��زرگ علی اكبر صالحی، 
معاون حسن روحانی و رئیس سازمان انرژی اتمی 
و عضو ارش��د تیم ایرانی در مذاكرات لوزان، به دبه 
درآوردن طرف آمریکایی پس از توافق لوزان و تایید 
این دبه از س��وی علی اكبر ولایتی، حساسیت ها و 
نگرانی ها نس��بت به آنچه جواد ظریف و دوستانش 
در مذاكرات هسته ای توافق كرده اند بیشتر شد.  به 
گزارش »وطن امروز« این حساسیت ها و نگرانی ها 
زمانی شدت گرفت كه ۲ موضوع درباره تعهدات تیم 
ایرانی و مطالبات طرف آمریکایی به صورت بس��یار 
جدی مطرح ش��د؛ اول � برخی اظه��ارات اعضای 
تیم مذاكره كننده ایرانی مبنی بر پذیرش بازرس��ی 
از مراك��ز نظامی ایران در قال��ب پروتکل الحاقی، و 
دوم � افش��ای ماجرای ارائه لیس��تی از دانشمندان 
هس��ته ای توسط آمریکایی ها برای بازجویی از آنها! 
این ۲ موض��وع در كنار ماج��رای دبه آمریکایی ها 
بویژه درباره تعداد سانتریفیوژهای تعهد شده فردو 
 در تواف��ق لوزان، باعث ش��د روز گذش��ته به مدت
 ۲ س��اعت جلسه غیرعلنی مجلس با حضور جواد 
ظری��ف و عباس عراقچی برگزار ش��ود. روایت های 
متعدد و بعضا متفاوت��ی از آنچه ظریف و عراقچی 
در این جلس��ه گفتند؛ منتشر ش��ده است. برخی 
روایت ها واقعیات تکان دهنده ای از آنچه در مذاكرات 
اتفاق افتاده و تعهد داده شده، ارائه می دهد و برخی 
روایت ها كه توس��ط نزدیکان دولت و رس��انه های 
دولتی منتشر شده، حاكی از رضایت كامل مجلس 
از ظری��ف و عراقچی اس��ت! با این ح��ال اما برخی 
تصاویر منتشر شده هنگام پایان جلسه غیرعلنی، 
حاكی از آن است كه تعدادی از نمایندگان مجلس 
كه احاطه مناسبی درباره موضوع مذاكرات هسته ای 
دارند؛ بشدت نسبت به توضیحات ظریف و عراقچی 
ناراض��ی بودند. به گزارش »وطن امروز«، بررس��ی 
همه روایت های مربوط به جلسه دیروز، یک موضع 
مش��خص را درباره اظهارات ظری��ف و عراقچی در 
ب��اب 3 موضوع اصلی مربوط به جلس��ه غیرعلنی 
نش��ان می دهد. درب��اره موضوع دب��ه آمریکایی ها، 
تی��م مذاكره كننده بر تعهدات تواف��ق لوزان تاكید 
كرده اس��ت.  درباره موضوع بازرس��ی ها نیز درباره 
پذیرش بازرس��ی از تاسیسات نظامی ایران اعتراف 
كرده اند. ب��ه عبارتی آنها با تغییر واژه بازرس��ی به 
»دسترسی« معتقدند با پذیرش پروتکل الحاقی تنها 
دسترس��ی های مدیریت شده به مراكز و تاسیسات 
نظامی ایران صورت خواهد گرفت. اظهارنظر عراقچی 
غیرقابل قبول و تا حدود زیادی غیر واقع بینانه است، 

چراكه مرجع تشخیص این بازرسی ها آژانس است 
و تعلیق قطره چکانی تحریم ها نیز وابسته به همین 
نظر آژانس اس��ت. به همین دلیل سابقه بدعهدی 
آژان��س چه در دوران البرادعی و چه در دوران آمانو 
نش��ان داده احتمال سوءاس��تفاده از این جایگاه و 
زیاده خواهی بسیار بالاس��ت  و تا حدودی باید آن 
را قطعی تلقی ك��رد. به همین دلیل تغییر عبارت 
بازرس��ی به دسترس��ی، تنها می تواند یک توجیه 
گفتاری برای این ماجرا باشد.  اما در حوزه پروتکل 
الحاقی نیز باید جواد ظریف و عباس عراقچی توضیح 
دهند براس��اس چه حقی برای پذی��رش و اجرای 
پروتکل الحاقی تعهد داده اند. براساس قانون، پذیرش 
پروتکل الحاقی مشروط و منوط به تصویب مجلس 
ش��ورای اسلامی اس��ت، بر این اساس آقای ظریف 
براس��اس كدام اطمینان، چنی��ن تعهدی به طرف 

مقابل داده است؟ اما در موضوع سوم؛ یعنی بازجویی 
هس��ته ای، عباس عراقچی روز گذشته در مجلس 
اعتراف كرد كه لیست آمریکایی ها برای بازجویی از 
دانشمندان هسته ای ایران درست است! اما او گفته 
كه ما این لیست را قبول نکرده ایم. بازجویی هسته ای 
زمانی به صورت جدی مطرح شد كه رهبر انقلاب 
قاطعانه اعلام كردند به هیچ عنوان اجازه بازجویی 
از دانشمندان هسته ای را صادر نخواهند كرد. گویا 
عباس عراقچی و جواد ظریف در جلس��ه غیرعلنی 
مجلس گفته اند این لیست به آنها ارائه شده اما آنها 
آن را نپذیرفته ان��د. اظهارات ج��واد ظریف و عباس 
عراقچی مبنی بر عدم پذیرش این لیست و بازجویی 
هس��ته ای البته در حالی اس��ت كه ط��ی روزهای 
اخیر، مقامات آمریکایی مدعی ش��ده اند بازجویی از 
دانشمندان هس��ته ای ایران یکی از موضوعاتی بوده 

كه در مذاكرات لوزان مورد توافق طرفین قرار گرفته 
است. ماری هارف، سخنگوی وزارت خارجه آمریکا در 
این باره گفت: ما و ایران  در لوزان موافقت كرده ایم به 
روندی برای بررسی ابعاد نظامی احتمالی بپردازیم و 
بخشی از این روند شامل دسترسی است و براساس 
پروتکل الحاقی كه ایران اجرا خواهد كرد و گفته است 
آن را به عنوان بخشی از این توافق اجرا خواهد كرد، 
به آژانس بین المللی انرژی هسته ای اجازه دسترسی 
داده می شود. به گزارش تسنیم، وی افزود: از این رو 
این مساله یکی از موضوعات در جریان مذاكرات است 
اما اگر ما تضمین های لازم برای دسترس��ی به ابعاد 
نظامی احتمالی مربوط به سایت ها یا فعالیت ها را به 
دست نیاوریم، این برای ما مشکل خواهد بود و ما این 
مس��اله را بیان كردیم. ما می خواهیم ببینیم چگونه 
می توانیم ای��ن كار را در 5 هفته آینده انجام دهیم. 
ماری هارف اضافه كرد: به طور كلی درباره دسترسی 
باید بگویم ما با مس��یر به سمت جلو برای حل ابعاد 
نظام��ی احتمالی موافقت كردی��م. من نمی خواهم 
به طور خاص در این زمینه صحبت كنم اما روش��ن 
اس��ت تأسیس��ات، اطلاعات و اف��رادی در این گروه 
ق��رار می گیرند و این یک��ی از  موضوعات در جریان 
مذاكرات است. ما درباره روند تهیه فهرست موافقت 
كردیم اما اگر درباره دسترسی ها به كف خواسته خود 
نرس��یم توافق را امضا نخواهیم كرد. ما همچنان در 
حال مذاكره درباره همه افراد و مکان هایی هس��تیم 
كه آژانس بین المللی انرژی هسته ای نیاز به دسترسی 
به آنها دارد.  به هر حال در مجموع به نظر می رس��د 
همچنان عدم صداقت درباره آنچه در مذاكرات انجام 
می شود؛ تداوم دارد. نشانه این عدم صداقت، تناقضات 
متعدد نسبت به روایت محتوای مذاكرات است. شاید 
تداوم همین تناقضات و تشدید نگرانی ها نسبت به 
عواق��ب برخی تعهدات باعث عصبانی��ت تعدادی از 

نمایندگان مجلس نسبت به این ۲ نفر شده است.
اعتراض نمایندگان به ماجرای بازرسی ■

حجت الاسلام علیرضا سلیمی، نماینده دلیجان 
و محلات درباره جلس��ه غیرعلن��ی دیروز مجلس 
می گوی��د: »س��خنان عراقچی در م��ورد پذیرش 
بازدید از مراكز نظامی، اعت��راض نمایندگان را در 
پی داش��ت«. س��لیمی در گفت وگو با »نسیم« با 
اشاره به جلسه غیرعلنی دیروز گفت: ظریف برخی 
ایرادات به روند مذاكرات را وارد دانس��ت. ظریف و 
عراقچی پذیرفتند پروتکل الحاقی باید به تصویب 
مجلس برسد. حجت الاسلام علیرضا سلیمی اظهار 
داشت: حضور آقای ظریف و عراقچی در مجلس به 
3 بخش تقسیم شد؛ بخش اول سخنان این آقایان 
بود كه آخرین روند مذاك��رات را برای نمایندگان 
تشریح كردند. ظریف در این جلسه گفت اگر توافق 
بشود یا نش��ود خیلی برای ما فرقی نمی كند ولی 
ما نس��بت به روند مذاكرات دغدغه داریم. نماینده 
دلیجان و مح��لات همچنین گفت: در بخش دوم 
این جلسه نمایندگان مجلس اشکالات، حرف ها و 
اعتراضات خود را نسبت به روند مذاكرات به گوش 
ظریف رس��اندند كه وزیر امور خارجه برخی از این 
ایرادات را وارد دانس��ت. س��لیمی ادامه داد: بخش 
س��وم این جلس��ه به جمع بندی و سخنان رئیس 
مجلس گذش��ت. وی درباره اعت��راض نمایندگان 
ب��ه ظری��ف و عراقچی هم گفت: زمان��ی كه آقای 
عراقچی حرف خود را در زمینه پذیرفتن بازرس��ی 
از مراكز نظامی تک��رار كرد برخی از نمایندگان به 
این سخنان وی اعتراض كردند. البته عراقچی گفت 
لیست غیر رسمی هم به ما داده اند كه با دانشمندان 
هسته ای ما مصاحبه و گفت وگو كنند كه ما این را 
قبول نکرده ایم. این نماینده مجلس در پایان گفت: 
پروتکل الحاقی یک قانون اس��ت و پذیرفتن آن به 
مصوبه مجلس نیاز دارد و آقایان ظریف و عراقچی 
در این نشست این را پذیرفتند كه پروتکل الحاقی 
باید به تصویب مجلس برس��د. اما حسن قشقاوی، 
مع��اون كنس��ولی و پارلمان��ی وزارت امور خارجه 
معتقد است اظهارات عراقچی درست منتقل نشده 
است! قشقاوی با تاكید بر اینکه اظهارات عراقچی 
درباره بازدید از مراكزنظامی به خوبی منتقل نشده 
است، گفت: آقای عراقچی مکانیزم پروتکل الحاقی 

را توضیح دادند.

گ�روه سیاس�ی: امیر پوردس��تان، فرمانده نیروی 
زمینی ارتش جمهوری اسلامی ایران روز گذشته 
در صحن علنی مجلس شورای اسلامی اطلاعات 
مهمی راجع به عملیات داعش در نزدیکی مرزهای 
ایران و خنثی س��ازی آن توس��ط ارتش ارائه كرد. 
فرمان��ده نیروی زمین��ی ارتش گف��ت: نیروهای 
تکفی��ری و تروریس��تی در نزدیک��ی مرزهای ما 
هستند و در گذشته داعش برای ورود به ایران زاغه 
مهمات پیش بینی كرده بود كه با اقدام دستگاه های 
 امنیتی و نیروهای نظامی این تهدیدات خنثی شد. 
به گزارش »وطن امروز«، اطلاعات داده شده توسط 
فرمانده نیروی زمینی ارتش كه برای نخستین بار 
توسط یک مقام ارشد نظامی كشور مطرح می شد 
به خوب��ی حاك��ی از آمادگی كام��ل و فوق تصور 
نیروهای مسلح جمهوری اسلامی  و دستگاه های 
اطلاعاتی كشور است. نفوذ هوایی و زمینی ارتش 
تا 4۰ كیلومتر در داخل خاک عراق برای مقابله با 

داعش و خنثی سازی اقدامات آنها برای فضاسازی 
و آماده سازی زاغه مهمات در مرزهای كشور توسط 
سربازان گمنام امام زمان)عج( از جمله اطلاعاتی بود 
كه توسط امیر پوردستان در مجلس ارائه شد. اما 
نکته مهم قابل برداشت در سخنان فرمانده نیروی 
زمینی ارتش این بود كه به رغم همه آمادگی های 
كامل نیروهای مسلح لازم است همه دستگاه های 
مس��ؤول بیش از پیش به تقویت و انسجام كامل 
نیروهای نظامی كشور توجه لازم را داشته باشند 
تا با تجهیز آنها به آخرین دس��تاوردهای نظامی، 
آمادگ��ی برای مقابله با هر تهدیدی علیه مرزهای 
كش��ور دوچندان ش��ود. به گزارش ف��ارس،  امیر 
احمدرضا پوردستان، فرمانده نیروی زمینی  اظهار 

داشت: با چهره تازه ای از تهدیدات روبه رو هستیم 
كه از نظر نوع، ش��کل و اندازه با گذشته فرق دارد. 
وی اف��زود: نیروه��ای تروریس��تی و تکفیری در 
نزدیکی مرزهای ما هستند. در سال گذشته همین 
موقع بود ستاد كل نیروهای مسلح به ما ابلاغ كرد 
تروریست ها در جلولا و سعدیه هستند و گام بعدی 
آنها خانقین بود كه می خواستند به كشور ما بیایند. 
پوردس��تان تأكید كرد: داعش��ی ها در استان های 
مرزی ما فضاس��ازی كرده بودن��د و زاغه مهمات 
و نیرو پیش بینی و آماده ك��رده بودند تا در زمان 
ورودش��ان با ترور و انفجار آشوب كنند كه توسط 
سربازان گمنام كشورمان خنثی شد. فرمانده نیروی 
زمین��ی ارتش ادامه داد: اما ما در كمتر از 3 روز 5 

تیپ رزمی را برای مقابله با آنها سازمان دهی كردیم 
و نیروهای پیاده و بالگرد شناسایی ما تا 4۰ كیلومتر 
 ب��ه داخل خاک عراق رفتن��د و توپخانه هایمان را 

ثبت تیر كردیم.
نیروی زمینی ارتش و سپاه باید تقویت شوند ■

فرمان��ده نیروی زمینی همچنین با اش��اره به 
حضور داعش در كشورهای هم مرز با ایران بر لزوم 
تقویت نیروی زمینی ارتش و سپاه پاسداران تاكید 
كرد. پوردستان گفت: امروز جای پای داعش را در 
افغانستان و پاكستان می بینیم و آنها خودشان را 
آماده می كنند. وی خاطرنشان كرد: لذا نیروهای 
زمینی ارتش و س��پاه باید تقویت شوند تا بتوانیم 
تان��ک بخری��م، س��امانه هایمان را متحول  كنیم 
و بالگردهایمان اورهال ش��وند. ام��روز نبرد، نبرد 
نیروهای زمینی است. پوردستان گفت: در بودجه 
امسال نگاه خوبی به نیروی زمینی شد اما باز هم از 

مجلس می خواهیم این نگاه ویژه تر شود.
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تیشه عراقچی به ریشه مذاکرات
در حال�ی که تقریبا همه خبرگزاری ها از تس�نیم و فارس گرفته تا خبرگزاری دولتی ایرن�ا، روایتی ثابت از 
اظهارات عباس عراقچی در جلسه غیرعلنی مجلس درباره ماجرای بازرسی از مراکز نظامی منتشر کرده اند 
اما عباس عراقچی در صفحه اینس�تاگرام خود با انتشار عکس�ی از خبرگزاری فارس که مربوط به اظهارات 
یکی از نمایندگان بود، زیر آن نوشت این خبرگزاری و نماینده مزبور را به خدا واگذار کرده است. همانطور که 
گفته شد فارس و نماینده مزبور اظهارنظری خلاف روایت های سایر خبرگزاری ها از اظهارات عراقچی منتشر 
نکرده اند به همین دلیل به نظر می رسد این اقدام عراقچی تلاشی برای راه اندازی یک عملیات روانی و دادن 
سوژه به رسانه های حامی دولت است تا با مستمسک قرار دادن آن، اظهارات وی در جلسه غیرعلنی مجلس 
تحت الشعاع قرار گیرد. با توجه به چنین اقداماتی آن مابقی اعتمادی که باید نسبت به مذاکره کنندگان وجود 

می داشت نیز بشدت مخدوش می شود و به عبارتی تیشه ای است به اعتبار مذاکرات هسته ای!

نما

کوچک زاده: ظریف بی ادبی کرد، جوابش را دادم
اما یکی از حاش�یه های مهم جلسه غیرعلنی مجلس، ماجرای عکسی بود که مهدی کوچک زاده، نماینده 
مردم تهران در مجلس ش�ورای اس�لامی را در حال فریاد کشیدن بر سر جواد ظریف نشان می داد. مهدی 
کوچک زاده درباره مشاجره خود با ظریف در صفحه اینستاگرام خود توضیحاتی نوشت. او در این باره نوشت: 
»تا کی می توان چهره واقعی افراد را از دید مردم پنهان کرد؟ تا کی می توان کم کاری های موجود در دولت را 
)بویژه در بحث مذاکرات( با حاشیه سازی و جنجال رسانه ای پنهان کرد؟ تا کی می توان فریاد های دیگران را 
به آوازخوانی بلبل تشبیه کرد؟ آیا زمان آن نرسیده تا پرده از واقعیت ها برداریم و مردم را امین تر از غربی ها 
بدانیم؟ در جلسه غیرعلنی دیروز مجلس که با حضور آقایان ظریف و عراقچی برای تشریح روند مذاکرات 
برگزار شد، باز شاهد حاشیه سازی دوستانی بودیم که میانه ای با واقعیت ندارند و در حالی که در پایان جلسه 
نمایندگان ملت برای توضیحات بیشتر با آقای ظریف صحبت می کردند، اما متاسفانه آقای وزیر با صدای بلند 
و لحنی تند شروع به توجیه کارهای خود کرد و این در حالی بود که وقتی نوبت به بنده و دیگر دوستان رسید، 
خبرنگاران وارد صحن مجلس شدند و تنها بازتابشان از صحبت های نمایندگان با آقای وزیر، حاشیه سازی و 
بزرگنمایی صحبت های نمایندگان جهت افزایش بازدید سایت هایشان بود. حال باید پرسید تا کی با تخریب 
دیگران و بد جلوه دادن چهره آنان، می شود واقعیت را از دید مردم فهیم و ملت بزرگ ایران اسلامی پنهان 
کرد؟« کوچک زاده درباره این ماجرا به ایرنا هم گفت: گفت وگوی من با آقای ظریف آرام البته چالشی بود و 
محتوای آن این بود که گفتم شما با این رویه تان به حرف آقا توجه نمی کنید و موجب خدشه در وحدت جامعه 
می ش�وید. وی افزود: در این هنگام آقای ظریف داد کش�ید و فریاد زد. وی اضافه کرد: بله! بعد از این اصولا 
فضای گفت وگو بلند صحبت کردن بود، نه دعوایی بود و نه کسی به کسی فحش داد. ایشان بی جهت صدایش 

را برد بالا و بی ادبی کرد و جوابش را هم گرفت و رفت.


